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Binnen Pro3 bestaat al langer de wens om wat breder met elkaar verdiepend van gedachten 
te wisselen over actuele onderwerpen die in onze gemeente spelen. We zijn nu eenmaal 
zeer geïnteresseerd in de kennis en opvattingen van onze leden. Maar dat niet alleen. Wij 
willen ook graag weten wat experts van bepaalde onderwerpen vinden. Dat geldt ook voor 
de visie van ervaringsdeskundigen. 
 
Bij voorkeur in een informele setting. Via zogenaamde rond de tafelbijeenkomsten. 
Ontmoetingen waarin we met elkaar delen hoe we vindend dat een bepaald onderwerp in 
de gemeente gestalte krijgt of zou moeten krijgen.  
Op 24 september jl. hebben wij daartoe een eerste aftrap gedaan. Wij hebben als eerste 
thema toen gekozen voor ‘wonen in Loon op Zand’.  
 
Op dinsdagavond 15 oktober hadden wij de tweede rond de tafelbijeenkomst. Deze ging 
over het thema sociaal domein en werd ingeleid door fractielid Marianne Verschure. We 
hebben voor dit onderwerp gekozen, omdat dit thema onder grote spanning staat. De 
beloftes van de decentralisatie zijn niet ingelost en staan nog immer onder druk. Dit raakt 
direct de kwetsbaarste burgers in ons dorp, van kinderen tot ouderen.  
 
Het sociaal domein is een breed begrip en bevat een veelheid aan thema’s en onderwerpen. 
In het kort komt het erop neer dat het sociaal domein het aandachtsgebied is dat uitvoering 
geeft aan de Jeugdwet, Participatiewet, Wet Maatschappelijke Ondersteuning (WMO) en de 
wet Publieke gezondheid. Hierin werken gemeenten en maatschappelijke organisaties 
samen aan gezondheid, welzijn en veiligheid. Zoals gezegd een veelheid aan onderwerpen, 
waaronder inburgering, armoedebestrijding, jeugdzorg, laaggeletterdheid, dementie, 
bestaanszekerheid, eenzaamheid, schuldhulpverlening en sport, om er een paar te noemen. 
Bij een aantal van die onderwerpen hebben wij stilgestaan en geprobeerd helder te krijgen 
of, en zo ja wat en hoe, wij als Pro3 hier iets mee willen.  
 
Grote zorgen hebben we over de actuele ontwikkelingen rondom de jeugdzorg en speciaal 
de hoog specialistische jeugdhulp. Vanuit de ambitie om goede zorg en ondersteuning te 
bieden aan kwetsbare jongeren en tegelijkertijd het zorgsysteem betaalbaar te houden zijn 
regionale afspraken gemaakt en nieuwe contracten voor jeugdhulp afgesloten. Het blijkt dat 
echter dat de realiteit van de zorgbehoefte in deze doelgroep sterk de verwachtingen 
overstijgt en dat daarmede niet alleen financiële ruimte onder grote druk komt te staan, 
maar ook de kwaliteit van de zorg zelf. Dit laatste mede vanwege het feit dat er op vele 
plekken ook nog eens forse personeelstekorten zijn. Het bewaken van en sturing geven aan 
dit soort processen zijn vanuit lokaal oogpunt, gezien de regionale samenwerking, beperkt 
en indirect. Neemt niet weg dat wij als Pro3 ook die regionale processen van dichtbij sterker 
wil volgen en onze vertegenwoordiger in het regionaal overleg sterker gaat voorzien van 
onze visies over die samenwerking. Persoonlijke ervaringen werden gedeeld en toonden aan 
hoe nijpend situaties kunnen zijn. Veelal komt een probleem niet alleen en zie je een 
stapeling (ontstaan) van verschillende knelpunten, op het vlak van gezondheid, welzijn, 
ontwikkeling, inkomen, werken, zorgtaken, onderwijs etc.. 
 



Er is ook uitvoerig stilgestaan bij het belang van de ontwikkeling van sterke 
gemeenschappen. Dit in het besef dat zonder het benutten en versterken van het vermogen 
van gewone mensen het ondoenlijk is om de grote uitdagingen van deze tijd het hoofd te 
bieden. We kunnen ons dorp alleen verduurzamen met lokale steun, buurtnetwerken en 
initiatieven van onderop. De zorg is niet goed genoeg en is niet betaalbaar zonder de hulp 
van de buurtbewoners. Eenzaamheid en armoede worden niet opgelost door Den Haag, de 
provincie of het gemeentehuis als niet ook de buurt erbij betrokken wordt. Door samen een 
buurt te vergroenen en mooier te maken ontmoeten mensen elkaar, eenzamen doen mee, 
jongeren leveren een bijdrage, mensen eten gezonder uit de buurttuin. Kortom mensen 
worden gehoord en gezien, en doen mee. Ze zijn onderdeel van een gemeenschap omdat ze 
een bijdrage kunnen en willen leveren. Volgens de aanwezigen is dit ook typisch het terrein 
dat past bij het DNA van Pro3. Door daarin te investeren wordt het sociaal domein socialer. 
Als suggestie wordt in overweging gegeven om buurtschappen te voorzien van budgetten 
die zij naar eigen inzicht kunnen besteden, mits dat ten goede komt aan de buurtschap.  
Op de agenda van onze tweede rondetafelgesprek stonden ook nog onderwerpen als een 
geïntegreerd armoedebestrijdingbeleid, en de taalafstand tussen gemeente en inwoners. 
Zoals te verwachten was daar te weinig tijd voor.  
 
Tot slot: De gespreksdeelnemers bevelen aan om op het sociaal domein vervolggesprekken 
te hebben, en daarbij dan in te zoemen op een specifiek onderdeel/thema. Dat kan dan 
beter uitgediept worden en aan de hand van praktijkvoorbeelden en inzichten over hoe het 
geheel georganiseerd is en hoe het beter zou kunnen werken.  
 
Het vervolg: 

1. Een impressie /  verslag wordt rondgestuurd onder de deelnemers met het verzoek 
waar nodig aan te vullen.  

2. Het verslag wordt aangeboden aan de fractie en het bestuur die elk in hun eigen rol 
de opbrengst van het gesprek kunnen gebruiken in hun dagelijkse praktijk. 

3. In een nieuwsbrief wordt aandacht besteed aan de opbrengst van dit gesprek. 
4. Pro3 leden (incl. fractie en bestuur)  worden bij 2. en 3. uitgenodigd om te reageren; 

bijvoorbeeld met vragen aan de gespreksdeelnemers en/of delen van persoonlijke 
ervaringen, opvattingen en suggesties voor de toekomst.    

5. De opbrengst van het gesprek zal waar mogelijk betrokken worden bij de 
actualisering van het Pro3 (verkiezings-) programma.  

 
 
 
 
 
 
 

 


